
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 15. august 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

991 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 991:  

”Ministeren bedes kommentere henvendelse af 11. august 2022 fra alle fællestillids-

valgte i Region Hovedstaden Psykiatri vedrørende behandlingsmuligheder i psyki-

atrien, jf. SUU alm. del - bilag 390” 

 

Svar: 

Jeg har forståelse for den frustration, som de fælles tillidsvalgte udtrykker over ople-

velsen af en presset hverdag, på vegne af medarbejderne i Region Hovedstadens Psy-

kiatri. Jeg er enig i, at der er behov for et generelt løft af psykiatrien, og jeg har et 

klart ønske om at forbedre psykiatriens rammer og struktur, samt at øge kapaciteten 

og behandlingskvaliteten. 

 

I de igangværende forhandlingerne om en 10-års plan er målet at få sat den langsig-

tede retning for udviklingen og forbedringen af psykiatrien over en 10-årig periode. 

Rammerne for bedre rekruttering og fastholdelse såvel som hjælp til børn og unge 

med psykiske lidelser er blandt de mange vigtige temaer, der indgår i forhandlin-

gerne.  

 

Jeg har en klar ambition om en samlet 10-års plan for psykiatrien, og jeg håber på en 

bred politisk aftale herom til gavn for patienter, pårørende og medarbejdere. 

  

 

 

Med venlig hilsen 
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